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Onderwerp: initiatiefvoorstel wijziging APV tav hondenuitwerpselen 
 
 
Geachte leden van de raad, 
 
Leefbaar Ridderkerk heeft een initiatiefvoorstel ingediend inzake wijziging APV ten aanzien van 
hondenuitwerpselen. Onderstaand brengen wij u op de hoogte van onze reactie. 
 
Aanleiding en voorstel 
 

Hondenpoep is al jaren één van de grotere ergernissen in Ridderkerk. Uit oogpunt van hygiëne is het 
belangrijk dat hondenpoep wordt geruimd. (Landelijke) evaluaties leren dat het een onoplosbaar 
probleem lijkt, dat onder meer te maken heeft met de teloorgang van normen en waarden en het 
ontbreken van een collectief verantwoordelijkheidsgevoel voor de eigen leefomgeving.  
De onverschilligheid van veel hondenbezitters is een gedragsprobleem, dat zich moeilijk laat 
bijsturen.  
In november is in de Raad van Ridderkerk een amendement aangenomen om Depo-Dogs te plaatsen 
en is een initiatiefvoorstel ingediend inzake wijziging APV t.a.v. hondenuitwerpselen. 
 
Wij adviseren u het initiatiefvoorstel niet over te nemen.  
 
Om het probleem van hondenpoep aan te pakken laten wij begin 2009 Depo-Dogs plaatsen.  
Daarbij vinden wij dat de opruimplicht buiten de uitlaatstroken en losloopgebieden van kracht dient te 
blijven. Om tegemoet te komen aan klachten willen wij uitlaatstroken, waar frequent overlast van 
hondenpoep wordt ondervonden, extra laten schoonmaken. Daarnaast gaan we meer inzet doen aan 
voorlichting en communicatie. Goed hondenbeleid vergt een integrale aanpak.  
 
Indien u echter tot wijziging van artikel 2.4.9 van de APV besluit dan wijzen wij u erop dat het 
ingediende artikel wetstechnisch niet deugdelijk is. De tekst willen wij dan aanpassen en u de juiste 
formulering voor de raad van 19 februari 2009 aanbieden. 
 
Huidig beheer- en onderhoudregime en ontwikkelingen in 2009 
 

Sinds 2002 is, na communicatie met honden- en niet-hondenbezitters, nieuw hondenbeleid in de 
gemeente van kracht geworden. Het heeft tot aangepaste regelgeving in de APV geleid. Daarnaast 
zijn gebieden aangewezen waar hondenpoep mag blijven liggen (uitlaatstroken en losloopgebieden) 
en de voor honden verboden gebieden.  
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De betreffende gebieden staan op wijkkaartjes, die onder de hondeneigenaren zijn verspreid. Hier is 
nog steeds vraag naar. In Drievliet worden 15 uitlaatstroken regelmatig geschoond. 
Verder is bebording toegepast en staan in het openbare gebied 684 afvalbakken, alle geschikt om 
hondenpoep in te deponeren. Verder communiceren wij via de wijkoverleggen, de beleidsplatforms 
en via het gemeentejournaal over het honden(poep)beleid.  
 
Begin 2009 wordt uitvoering gegeven aan uw amendement tot het plaatsen van Depo-Dogs op 
plaatsen waar sprake is van veel overlast. Hiervoor heeft de raad eenmalig € 10.000,= beschikbaar 
gesteld. Voor dit bedrag kunnen 13 à 14 stuks Depo-Dogs (zogenaamde hondenhalteplaatsen) 
worden aangeschaft. 
In het amendement is nog geen rekening gehouden met de jaarlijkse lasten zijnde € 10.000,=, 
bestaande uit aanschaf hondenpoepzakjes en het tweemaal per week legen van de bakken. 
Verder willen wij de uitlaatstroken extra gaan schoonhouden. Hiervoor is een structureel bedrag nodig 
van € 17.000,=. 
Bij de eerste monitor in 2009 adviseren wij u de bedragen daarvoor beschikbaar te stellen. 
 
Intenties initiatiefvoorstel 
 

Registratie  
Om hondenbelasting te innen is het registreren van honden noodzakelijk. Wij willen dit vooralsnog 
niet veranderen en verwijzen voor verdere toelichting naar de reactie onder APV en hondenbelasting. 
 
Opsporing 
Wij delen de mening dat het bijzonder lastig is om overtreders op heterdaad te betrappen. Daarom 
wordt om beboeting van hondenuitlaters gevraagd die geen ruimmiddel bij zich hebben. Een 
overtreding die op zich eenvoudig te constateren valt. Wij wijzen dit voorstel echter af. 
Hiervoor zijn diverse redenen te noemen: 
1. het dragen van een ruimmiddel betekent nog niet dat deze gebruikt wordt. Gemeente die deze 

regelgeving hebben ingesteld hebben nauwelijks verbeteringen geconstateerd. De feitelijke 
overtreding moet nog steeds worden geconstateerd; 

2. hondenbezitters die het ruimmiddel hebben gebruikt en in een afvalbak hebben gedeponeerd 
kunnen de dupe worden van deze regel omdat ze geen ruimmiddel meer kunnen tonen; 

3. Ook hondenbezitters die straks met hond op weg zijn naar een Depo-Dog om een zakje te halen 
kunnen om vergelijkbare redenen worden beboet. 

Het verplicht dragen van een ruimmiddel kan zich zelfs tegen goedwillende hondenbezitters keren. 
Dat lijkt ons zeker niet de bedoeling van het initiatiefvoorstel. 
Tot slot delen wij u mede dat jurisprudentie uitwijst dat de hand ook als opruimmiddel kan worden 
gezien. 
 
APV en hondenbelasting 
In uw voorstel doet u de suggestie de hondenbelasting af te schaffen. Eigenaardige stellingname van 
de hondenbezitter is dat hij meent dat als hij voor zijn hond betaalt dit hem van de plicht zou ontslaan 
hondenpoep op te ruimen. Hier is de communicatie het enige adequate middel om herhaaldelijk uit te 
leggen dat voorzieningen voor het honden(poep)beleid uit algemene middelen worden bekostigd. 
Diezelfde algemene middelen worden immers gevoed met heffingen zoals de hondenbelasting, dus 
indirect ook uit de inkomsten van de hondenbelasting.  
 
Op dit moment draagt de vervuiler indirect bij aan de beheer- en onderhoudskosten, wat wij vanuit 
oogpunt van rechtvaardigheid passend vinden. Afschaffing van de hondenbelasting kan pas worden 
overwogen op het moment dat in Ridderkerk geen overlast van hondenpoep meer wordt onder-
vonden. 
Een eenmalige heffing wijzen wij af gezien de structurele inspanning om het hondenpoepprobleem te 
minimaliseren. 
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Aanpak/Uitvoering 
Uit (wijk)overleggen met hondenbezitters blijkt dat zij de meeste heil verwachten van toezicht, 
controle, handhaving en verbaliseren. De voorkeur van de hondenbezitter gaat verder uit naar meer 
aaneengesloten gebieden, waar hondenpoep mag blijven liggen. Ten slotte sprak uit deze overleggen 
dat men behoefte heeft aan een informatiepakket en communicatie wat de gemeente doet om de 
hondenpoepoverlast te beperken. 
 
Vorig jaar heeft een evaluatie plaatsgevonden van het hondenpoepbeleid. Ook uit wijkoverleggen en 
beleidsplatforms komt bruikbare informatie. De communicatie rondom dit onderwerp beschouwen wij 
al van goede kwaliteit. Wenselijk is het samenstellen van een informatiepakket en periodieke 
communicatie over de resultaten van de DepoDogs. 
 
Op 3 december jl. hebben wij het initiatiefvoorstel ingebracht in de werkgroep Ont-moeten. Op één na 
waren de leden tegen dit voorstel. De leden zijn van mening dat de opruimplicht en het verplicht bij 
zich dragen van een deugdelijk opruimmiddel niet gekoppeld zouden moeten worden. Controleren en 
beboeten op het niet ruimen van hondenpoep beschouwen zij als het enige probate middel. De 
werkgroep is eveneens tegen een eenmalige heffing. Een informatiepakket zou worden gewaardeerd. 
 
Op 18 december jl. heeft het informatiecentrum Vereniging Nederlandse Gemeenten ons eveneens 
een reactie gestuurd. De VNG bestempelt het opnemen van een bepaling in de APV tot het verplicht 
dragen en tonen van een zakje of schepje, als een behoorlijk verregaande maatregel. Als bijlage treft 
u de reactie van het informatiecentrum met nadere toelichting aan. 
 
Wij zijn voornemens een communicatie-actieplan op te stellen, met daarin te ondernemen acties, die 
onder meer door hondenbezitters zelf zijn ingebracht. Ook zal een informatiepakket worden 
samengesteld en gaan wij periodiek communiceren over honden(poep)beleid.  
Voorts valt te denken aan het eenmalig uitreiken van een zakjeshouder voor aan de hondenriem, 
zodat de hondenbezitter altijd een deugdelijk opruimmiddel bij zich kan dragen. 
 
Hoogachtend, 
Het college van burgemeester en wethouders van Ridderkerk, 
de secretaris,          de burgemeester, 


